

Meeting of the Intergroup fighting against poverty in defence of human rights

Wednesday 6 April 2016, 12h45 - 14h30

PHS 5B001, European Parliament

Minimum Income: a dignified life for all?

What options are currently being considered? What are the advantages and disadvantages? How can progress be made at the European level?

Speakers:

Panel 1: Stocktaking of minimum income initiatives within the EU

- Fintan Farrell, Acting Director of European Anti-Poverty Network (EAPN), Project Manager of European Minimum Income Network (EMIN) (confirmed)
- Antero Kiviniemi, Counsellor for Social Policy, Labour and Employment, Representation of Finland to the EU (confirmed)
- Gotzone Sagardui Goikoetxea, Director of Employment Reactivation, Lanbide, Basque Employment Service (confirmed)
- Marc Beernaert, ATD Fourth World Belgium (Flanders) (confirmed)
- Carla Bellazzecca, ATD Fourth World Italy (written contribution)

Panel 2: What options for the future?

- Francisco Lorenzo, Head of Research Caritas Spain and Foundation FOESSA (Foundation for the fostering of Social Studies and Applied Sociology) (confirmed)
- Marc de Basquiat, President of the French Association for the Introduction of an Existence Income (AIRE) (confirmed)
- Manuela Geleng, acting director for Social Affairs, DG Employment, European Commission (confirmed)

Interpretation: EN - NL

Réunion de l'intergroupe de lutte contre la pauvreté en défense des droits de l'homme

Mercredi 6 avril, 12h45 - 14h30
PHS 5B001, Parlement européen

Revenu minimum : une vie digne pour tous ?

Quelles sont les options actuellement sur la table ? Quels en sont les avantages et les inconvénients ? Quel progrès serait possible au niveau européen ?

Intervenants :

Panel 1 : Panorama des initiatives mises en place en Europe pour assurer un revenu minimum

- Fintan Farrell, Directeur intérimaire du Réseau européen anti-pauvreté (EAPN), Directeur de projet pour le Réseau européen pour un revenu minimum (EMIN) (confirmé)
- Antero Kiviniemi, Conseiller pour la politique social, le travail et l'emploi à la Représentation permanente de la Finlande auprès de l'UE (confirmé)
- Gotzone Sagardui Goikoetxea, Directrice pour la réactivation de l'emploi, Lanbide, Service basque de l'emploi (confirmée)
- Marc Beernaert, ATD Quart Monde Belgique (Flandres) (confirmé)
- Carla Bellazzecca, ATD Quart Monde Italie (contribution écrite)

Panel 2 : Options possibles pour l'avenir ?

- Francisco Lorenzo, Directeur de recherche, Caritas Espagne et Fondation FOESSA (Fondation pour les sciences sociales et la sociologie appliquée) (confirmé)
- Marc de Basquiat, Président de l'Association pour l'Instauration d'un Revenu d'Existence (AIRE) (confirmé)
- Manuela Geleng, directrice intérimaire pour les affaires sociales, DG Emploi, Commission européenne (confirmée)